

ALUMNI EXPRESS 校友快報

USJ Delegation Visits Guizhou to Explore the Integration of Culture and Technology 聖大參訪團赴貴州探索文化與科技融合之旅



From 3 to 7 June, AAUSJ organized a delegation of 18 members for a cultural exchange tour in Guizhou. The tour aimed to deepen alumni's, academic staff's, and students' understanding of the excellence of Chinese culture and broaden their horizons. The tour was led by Dr. Teresa Loong, Vice-Rector of USJ; Ms. Evonne Chiu, Founding President and current President of the General Assembly of AAUSJ; Dr. Benjamin Yue, Vice-President of the General Assembly of AAUSJ; and Mr. Addy Chan, Chairman of the Executive Committee of AAUSJ. 聖大校友會於六月三至七日，組織代表團赴貴州進行文化交流。在團長聖大副校長農韻淇博士、以及三位副團長校友會會員大會創會會長及現任主席招霞女士、副會長岳宗斌博士、理事長陳桂舜的帶領下，一行十八人走訪中國天眼、花江峽谷大橋等地，並見證本校與貴州師範學院簽署姊妹學校合作協議，冀藉活動加深校友及師生對中華優秀文化的了解，擴闊視野。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)

2026 USJ Graduation Dinner Celebrates Students' Promising Journeys 仲夏築夢向未來—聖大畢業晚宴賀學子前程似錦



Mr. Calvin Kou, General Assembly Vice-President, and Mr. Tony Tang, Supervisory Committee President of AAUSJ attended the USJ Graduation Dinner 2026 at Macau Tower on the evening of 4 July. As one of the sponsors of the night, AAUSJ celebrated the night with the graduates and faculties.

校友會會員大會高基宏副主席及監事會湯俊輝監事長代表出席七月四日於澳門旅遊塔舉辦的二零二六聖大畢業晚宴。作為當晚的贊助單位之一，校友會與應屆畢業生及教職員共同歡度晚宴。

[FULL ARTICLE](#) [閱讀原文 >](#)



USJ Organises Career Exploration Dinner Talk to Foster Students' Career Development 聖大辦職涯茶話會助學生規劃未來



Ms. Evonne Chiu, President of the General Assembly of AAUSJ, and Mr. Addy Chan, Chairman of the Executive Committee of AAUSJ, attended the 2026 USJ Career Exploration Dinner Talk on 18 April, with the theme "From Passion to Profession." Mr. Terence Kou, Member of the Executive Committee of AAUSJ, and alumna Ms. Celia Yuen were invited to share their career experiences at the event, encouraging students to explore diverse career pathways and prepare themselves for entering the workforce.

校友會會員大會招霞主席及理事會陳桂舜理事長受邀出席四月十八舉辦的「二零二六聖大職涯茶話會」。校友會理事會高嘉維理事及校友袁愷程女士透過校友職涯經驗分享環節，鼓勵學生探索多元未來的職涯路向。

[FULL ARTICLE](#) [閱讀原文 >](#)

**Bridging Paths, Building Futures: USJ Mentorship Programme 25/26 Concludes
with a Celebration of Growth and Gratitude**
25/26瑟友計劃圓滿完成 見證成長與感恩



The USJ Mentorship Programme 25/26 brought together 6 dedicated alumni mentors and 13 enthusiastic students mentees—19 participants in total—from the fields of psychology, social work, environmental sciences, education, and more. From initial group meet-ups to the final reflective session, the programme fostered meaningful intergenerational connections through five signature events.

本年度瑟友計劃共匯聚了6位校友導師及13位學生學員——合共19位參加者，他們分別來自心理學、社會工作、環境科學、教育等多個領域。由2025年10月各小組的初次會面到2026年5月最後一次聚會的反思環節，是次計劃透過五個重點活動，成功促進了導師與學員以及大學之間的深度連結。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)



USJ Organises Visit to National Security Education Exhibition for Staff and Students
聖大組織師生參觀全民國家安全教育展



Ms. Evonne Chiu, President of the General Assembly of AAUSJ, Ms. Angela Ngai, Vice-President of the General Assembly of AAUSJ, and Mr. Addy Chan, Chairman of the Executive Committee of AAUSJ, along with USJ staff and students, visited the National Security Education Exhibition on 21 April, titled "Coordinating Development and Security: Safeguarding the New Journey of the 15th Five-Year Plan".

聖大校友會會員大會招霞主席、魏愷副主席、理事會陳桂舜理事長以及聖大職員與學生於四月廿一日參觀「全民國家安全教育展」，展覽主題為「統籌發展和安全 護航十五五新征程」。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)

2026 USJ Sports Day Concludes with Intense Competitions in Four Sports

2026聖大運動日四大球類競賽激戰連場



On 18 April 2026, OSAA organized the USJ Sports Day 2026. The event featured four sports: football, basketball, volleyball, and badminton, attracting active participation from USJ students and alumni. 聖若瑟大學於四月十八日辦「2026聖大運動日」，吸引逾百名學生、教職員及校友參與。本次賽事設有足球、籃球、排球及羽毛球四大項目，吸引多支隊伍及運動員同場角逐。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)



SED and FHES Department of Social Work Hold Alumni Sharing Sessions Respectively 教育學院、健康與環境科學學院社工系各辦校友分享會



On May 15, the School of Education (SED) hosted an evening gathering for final-year Bachelor of Education (BEd) students on the 18th floor of the Residential Hall. Distinguished alumna Kinki Chan was invited to share her professional journey and practical experiences with the BED students.

5月15日，教育學院在大學宿舍樓的活動場地成功舉辦了一場教育學士畢業生的職業分享晚會，邀請了優秀校友陳芷穎與應屆畢業生分享她的職業經驗與心得，並透過親身經歷，與學生坦誠交流教學事業的發展路徑、當前教育趨勢、求職面試準備，以及在澳門擔任教師的實際情況。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)



The Department of Social Work, Faculty of Health and Environmental Sciences (FHES) of USJ held an alumni sharing session on 3 June, themed “From Campus to Society: Choices, Growth, and Future in Social Work.” Alumnus Mr. Chan Ka Ip was invited back to his alma mater to engage in face-to-face discussions with current students.

聖若瑟大學健康環境科學學院社會工作學系於6月3日舉辦了一場以「從校園到社會：社工系的選擇、成長與未來」為主題的校友分享會，邀請了校友陳嘉業先生返回母校，與在讀學生面對面交流。

[FULL ARTICLE 閱讀原文 >](#)



USJ Marks 30th Anniversary with Faith, Reflection, and Staff Recognition
聖若瑟大學三十週年校慶：以信仰、反思與奉獻邁向全新里程

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ Macao Holds 2026 Conferral of Higher Degrees and Graduation Ceremony
聖若瑟大學舉行2026年度高等學位頒授典禮

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ launches new Master of Business and Technology Law
聖若瑟大學推出全新商業與科技法碩士課程

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ Library received BLT Built Design Awards Honorable Mention 2025
聖若瑟大學羅志國羅李靈貴圖書館榮獲2025年BLT建築設計大獎「榮譽提名」

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ'S Architecture Master Projects 2025 featured in April issue of AM MAGAZINE
聖大建築碩士2025畢業作品 獲澳門建築雜誌四月號刊載

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



Education Committee and USJ Co-host Academic Conference for Leaders in Education 教委會與聖大合辦教育領航者學術研討會及 圓桌會議

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ Macao Successfully Completes ARC Sustainability Performance Assessment 聖若瑟大學順利完成ARC可持續發展表現評估

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ Delegation Attends 2026 World Digital Education Conference in Hangzhou 澳門聖若瑟大學代表團出席2026世界數字教育 大會

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



Dean of IDEAS Professor Du Wencai to lead eight international academic conferences in 2026 彰顯國際學術影響力 | 聖大數據工程與科學學院 院長杜文才教授2026年掌舵八場國際學術會議

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)



USJ hosts a Sharing Seminar on “Two Sessions” by Dr. Chui Sai Peng 澳門聖若瑟大學舉辦「兩會」分享講座，崔世平 博士任主講嘉賓

[READ MORE](#) [查看更多 >](#)

GLOSOPHIA
GLOBAL SOUTH
HUMANITIES

Brazil-China International Research Network
Online Multidisciplinary Humanities Forum
Network Online Event - October 27 to 29,
2026



**PUC-RS and USJ Macao to Jointly Launch
“GLOSOPHIA Network – Sul Global Humanities”,
a Brazil-China International Research Network
南大河天主教大學（巴西）與聖若瑟大學（澳門）
共同推出巴西-中國國際研究網絡
“GLOSOPHIA Network – Sul Global Humanities”**

[READ MORE 查看更多 >](#)

MORE NEWS

Fu Jen Faculty of Theology of St. Robert Bellarmine and USJ's Faculty of Religious Studies and Philosophy signed MoU
攜手深化學術交流 | 輔仁聖博敏神學院與聖若瑟大學宗教研究及哲學學院簽署合作備忘錄

USJ and CDSJ5 Signed MoU for Student Admissions
聖若瑟大學與聖若瑟教區中學第五校簽署合作協議

Research Report on Support Strategies and Needs of Medical-Social Services for Families Caring for People with Down Syndrome
聖大聯同唐心兒協會發佈唐氏症照顧者研究報告

USJ Joins Wofoo Leaders' Network as First Outside-Hong Kong Chapter, Nurturing the Next Generation of Bay Area and Belt & Road Youth Leaders
聖大加盟和富領袖網絡 成為首個香港境外分會

USJ Mangrove Team Presents Research at the 13th International Environmental Science Conference held in the Philippines
聖大紅樹林團隊於菲律賓第13屆國際環境科學會議發表研究成果

USJ Macao Invited to participate in ICEF Asia 2026, held in Ho Chi Minh City, Vietnam
聖大獲邀出席於越南胡志明市舉行的2026年ICEF亞洲教育展

USJ Macao Participates in the 2026 Pearl River Design Forum and Joins the International Research Partnership in Aviation Simulation Technology
聖大參與2026珠江設計論壇 加入中葡航空仿真技術研究所

Delegation from Guizhou Provincial United Front Work Department and Department of Education Visit USJ and Signs Cooperation Agreement
貴州省統戰部、教育廳代表團訪問聖若瑟大學 簽署高端人才培養合作協議

USJ Macao and the Pontifical Catholic University of Rio Grande do Sul, Brazil, signed a Memorandum of Understanding
聖若瑟大學與巴西南大河天主教大學簽署合作備忘錄

USJ and Tsinghua Tsinghua Shenzhen International Graduate School (SIGS) Sign Memorandum of Understanding
聖若瑟大學與清華大學深圳國際研究生院簽署合作備忘錄 攜手推動國際化教育與科學研究發展

USJ and Sun Yat-sen University Signed MoU for Cooperation and Exchange in the Field of Philosophy
聖若瑟大學與中山大學簽署合作備忘錄 | 深化哲學領域合作

OPEN CALL for Alumni Mentors—USJ Mentorship Programme 26/27



USJ invites passionate alumni to join the **USJ Mentorship Programme 26/27** as mentors!

This is your opportunity to guide current students, share your professional insights, and foster meaningful connections within the USJ community.

聖大誠邀各位有興趣的熱心校友加入「26/27學年瑟友計劃」，擔任導師！
這將是您指導在校學生、分享專業見解，並與聖大社群建立深厚連結的絕佳機會。

By becoming a mentor, you can... 成為導師後, 你將會...

- Inspire the next generation of USJ students by sharing your academic and career experiences.
- 透過分享個人求學與職涯經驗，啟發新一代聖大學生
- Expand your network with students and fellow alumni.
- 拓展與學生及其他校友的人脈網絡
- Enhance leadership and coaching skills in a structured, rewarding environment.
- 提升個人領導力與豐富督導經驗
- Assist non-local students in adapting to the new environment and understanding the local culture and labour market (for non-local mentees only)
- 協助非本地學生適應澳門生活，了解本地文化及職場概況 (只適用於非本地學生參加者)

Programme Structure 計劃架構

- Duration: October 2026–April 2027
- 時長：2026年10月至2027年4月
- Format: in-person
- 形式：線下親身參與
- Time Commitment: 2 hours or more per month
- 時間承諾：每月兩小時或以上

*Enquiry 查詢：osaa@usj.edu.mo, 85925699 (Miss Carol Lo or Mr. Pedro Sou)



[CLICK TO APPLY NOW 按此報名](#)

(by 28 August 2026)

💡 Testimonials from past USJ Mentorship Programmes 過去瑟友計劃參與者回饋：💡

Mentor 導師 (Alumni 校友):

"A simple heart-to-heart conversation is important; that personal connection taught me that mentorship is less about transferring knowledge and more about creating a community where they feel comfortable sharing their concerns."

(翻譯：真誠的談心十分重要；那份人與人之間的連結讓我體會到，導師的意義與其說是傳授知識，不如說是營造一個讓他們樂於傾訴心聲的社群。)

- Maria Kwak (25/26)

Mentee 學員 (Student 學生):

"...so lucky to have a mentor who is always happy to share her experiences when I have doubts or some thoughts. I also met mentees from different places and it's enjoyable to talk with them and know more about their countries. And the monthly activity is super fun!"

(翻譯：...很幸運能遇到一位非常親切的導師，每當我有疑惑或想法時，她總是很樂於分享自己的經驗。我也認識了來自不同地方的學員，很高興可以透過此項目與他們交流、了解他們國家的文化。每個月的活動也超級有趣！)

- Casey Cheong (25/26)

致七月壽星

Happy Birthday to our Alumni born in July!

July

Dear USJ Alumni,

Happy Birthday

Wishing you all the success, joy, and happiness in the world.

學士學位、副學士文憑及預科
招生時間及費用
Undergraduate Programmes
Admissions Timeline & Fees

[了解更多 >](#)
[Learn More >](#)

學位後文憑、碩士學位及博士學位
招生時間及費用
Graduate Programmes
Admissions Timeline & Fees

[了解更多 >](#)
[Learn More >](#)

USJ ALUMNI BENEFITS

聖大校友禮遇

1 USJ ALUMNI TUITION REDUCTION 聖大校友學費減免

USJ is delighted to offer our alumni and their next of kin a 30% tuition fee discount for all degree programmes.
聖大校友及其親屬申讀學位課程可享有學費30%的優惠。



2 ALUMNI EVENTS 參加大學或校友會舉辦的活動

Receive invitations to seminar and activities, meet new people and make connections at alumni events throughout the year.
參與校友活動拓展聖大校友網絡。



◆3 USAGE OF USJ FACILITIES 使用聖大設施

Access to the University's facilities such as the fitness room, library and other facilities.
可使用大學的設施，如健身室、圖書館等。

◆4 DISCOUNT ON ETLLO COURSES 公開課程優惠

Special discount on selected courses offered by Executive Training and Lifelong Learning Office (ETLLO).
校友會會員及其親屬申請高管培訓及持續進修處部分的公開課程可享有課費減免優惠。



5 UNIVERSITY AND ALUMNI INFORMATION 收取官方新聞通訊

Receive the quarterly Alumni Newsletter, to read about the latest news and developments from the USJ, AAUSJ, and other graduates.
接收季度校友電子期刊，了解大學、校友會及其他校友的最新消息與發展。

◆6 ELECTION OF COMMITTEE MEMBER 參加校友會委員會競選

Registered members of the alumni association can also enter the election to become one of AAUSJ's Committee members.
校友會會員可參選成為校友會委員會的成員。



◆7 SAVINGS AND DISCOUNTS 商場購物折扣

Members of the alumni association receive discounts from designated restaurants and shops.
校友會會員可獲得特定餐廳及商場消費折扣。



Only eligible for members of the alumni association.
僅適用於聖大校友會會員。

More exclusive perks are coming...

更多獨家優惠將陸續推出...

If you are interested to provide discounts to USJ alumni,
please send us the information by e-mail (aausj@usj.edu.mo).

如有興趣為聖若瑟大學校友們提供商戶優惠，請將相關資訊以電郵方式發送至aausj@usj.edu.mo。

JOIN THE ALUMNI ASSOCIATION 加入聖大校友會

Follow the steps below 申請步驟

01

Fill in the Alumni Registration Form

填寫
校友會會員申請表

02

Submit the Alumni Registration Form to OSAA or via here

提交紙本申請表至
學生及校友事務處
或
提交電子版申請表
至此連結

03

Membership Fee
(one-time only)
繳交入會費用
(一次性)

Fresh Graduates
應屆畢業生:
200MOP

Former Graduates
歷屆畢業生:
500MOP

04

Receive the confirmation email and you are officially a member of the Alumni Association and eligible to enjoy the relative alumni benefits!
收到成功加入校友會之確定電郵，正式成為聖大校友會會員，享用相關校友禮遇！

Stay connected with your alma mater!
與母校保持最新資訊和聯繫！

Update your contact details
更新您的聯絡資料

Looking for career or internship opportunities with a USJ partner? Click [HERE](#) to explore.

尋求聖大友好合作伙伴提供的就業及實習機會？點擊[此處](#)進行探索



Copyright © 2026 University of Saint Joseph, All rights reserved.

You are receiving this newsletter because you are an alumnus/alumna of the University of Saint Joseph.

Should you need more information,
please do not hesitate to contact Office for Student and Alumni Affairs (OSAA) at osaa@usj.edu.mo .